
Theorie 
In het Nederlands kennen we veel verschillende soorten woorden. Het werkwoord ken je, 
als het goed is, al. Vandaag leer je over lidwoorden (lw) en zelfstandige 
naamwoorden (zn). 
 
Lidwoorden 
Er zijn maar drie lidwoorden, namelijk de, het en een. Die laatste spreek je uit als 'un'. 
Een lidwoord hoort bij een zelfstandig naamwoord. Kijk maar naar de volgende 
voorbeelden: 
het boek ⇒ de boeken 

het raam ⇒ een raam 

de boerderij ⇒ een boerderij 
 
Soms staan tussen het lidwoord en het zelfstandig naamwoord andere woorden, 
bijvoorbeeld: 

een bijzonder spannend boek   
 
Bepaalde en onbepaalde lidwoorden 
Er bestaat een verschil tussen de lidwoorden de, het en een. De lidwoorden de en het zijn 
namelijk bepaalde lidwoorden (blw). Het lidwoord een is juist een onbepaald 
lidwoord (olw). 
 
Zelfstandige naamwoorden 
Zelfstandige naamwoorden zijn woorden voor mensen, dieren, dingen/voorwerpen, 
planten en gevoel. Daarnaast zijn namen ook altijd een zelfstandig naamwoord. 

Voorbeelden van zelfstandige naamwoorden zijn: zoon, directeur, kat, deur, 
afstandsbediening, roos, blijdschap, verdriet, Theo, Rijn of Hilversum. 
 
Zelfstandige naamwoorden kan je aan de volgende dingen herkennen: 

- Een zelfstandig naamwoord heeft meestal een enkelvoud en een meervoud ⇒			
			vriend - vrienden; tafel - tafels.	

- Je kunt er vaak een verkleinwoord van maken ⇒ vriend - vriendje; tafel - tafeltje. 

- Je kunt er vaak een lidwoord voor zetten ⇒ de vriend, een vriend; de tafel, een tafel. 
 



Let op! Wanneer er voor een werkwoord een lidwoord staat, is het vaak geen werkwoord, 
maar een zelfstandig naamwoord! Kijk maar naar het verschil in de volgende zinnen. 

Wij dansen de hele avond ⇒ hier is dansen een werkwoord 
Het dansen ging de hele avond door ⇒ hier is dansen een zelfstandig naamwoord 

 
 


